

# လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်ရှိ ခရစ်တော်၏ နောက်ဆုံးတည်မြဲသော နှုတ်ထွက်စကားတော်များ

## The Final Lasting Words of Christ on the Cross

### နိဒါန်း

ကမ္ဘာမြေကြီးပေါ်၌ ခရစ်တော်အသက်တာ၏ အထွတ်အထိပ်မှာ ကားလ်ဗာရီ (Calvary) တွင် အသေခံခြင်းဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် ခရစ်ယာန်ဘာသာနှင့် အသက်တာတွင် အနည်းနှင့်အများ အရေးကြီးဆုံး ဖြစ်ရပ်တစ်ခုလည်းဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့ကယ်တင်ရှင်၏ မပျက်စီးနိုင်သော မှတ်သွင်းခံစကားများသည် ခရစ်တော်၏ နောက်လိုက်များ ဖြစ်သကဲ့သို့ ကျွန်ုပ်တို့အတွက် အလွန်တန်ဖိုးရှိပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့သခင်ယေရှုခရစ်သည် မြေကြီးပေါ်ရှိစဉ်တွင် လူအများအား ဟောပြောသွန်သင်ခဲ့သည်။ သူပြောဖူးသမျှစကားတိုင်းသည် အသက်ရှင်ခဲ့ဖူးသူတိုင်း၏ စကားထက် ပို၍တန်ဖိုးရှိသည်။ လက်ဝါးကပ်တိုင်မှာ အမှတ်ရစရာအကောင်းဆုံး စကားလုံးအချို့ကို ပြောထားသည်။ သေသည့်အချိန်၌ ပြောသောအရာသည် အမြဲလိုလို အရေးကြီးသည်ဟု မှတ်ယူကြသည်။ ဤစကားများမှ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဧဝံဂေလိတရား၊ ဤလောကသို့ ခရစ်တော်ကြွလာတော်မူသည့် သတင်းစကားနှင့် ဘုရားသခင်၏ ရွေးချယ်ခံသူများအပေါ် ထာဝရအကျိုးသက်ရောက်မှုကို ပိုမိုရှင်းလင်းစွာ ကြည့်ရှုနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ထိုအချက်တွေကို အတူတူ စဉ်းစားကြည့်ရအောင်။

### ၁။ ခွင့်လွှတ်ခြင်းဆိုင်ရာ ဆုတောင်းခြင်း

လုကာ 23:34 ဟုဆိုသည်ကား 'အဖ၊ သူတို့ကိုလွှတ်ပါ။ သူတို့သည် အဘယ်မှုပြုသည်ကို မသိကြ။ သူ့အဝတ်ကိုခွဲ၍ စာရေးတံချကြ၏။ သခင်ယေရှု၏ ဤအထူးဆုတောင်းချက်သည် အမိန့်ပေးခြင်းကို ရိုးရိုးရှင်းရှင်း လုပ်ဆောင်သော စစ်သည်များအတွက် ပို၍ဦးတည်နေပေမည်။ ခရစ်တော်ကို ကားစင်တင်သတ်ခြင်းအတွက် တကယ့်အပြစ်မှာ ဂျေရုဆလင်တွင်ရှိသော ဂျူးနှင့်ရောမခေါင်းဆောင်မှု နှစ်ခုလုံးပါရှိသည်။ ရွေးကောက်ခံသူများအတွက် ကိုယ်တော်ကို အပ်နှင်းထားကြောင်း ကျွန်ုပ်တို့သိပြီး ၎င်းအားလုံးသည် အနန္တတန်ခိုးရှင်ဘုရားသခင်၏ အကြွင်းမဲ့အချုပ်အခြာ အာဏာအလိုတော်၏ တစ်စိတ် တစ်ပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကျွန်ုပ်တို့ သိရှိယုံကြည်ကြသည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏သခင်သည် ခွင့်လွှတ်မှုအရှိဆုံးဖြစ်ပြီး အမျက်တော်ကို ထာဝစဉ်စောင့်ထိန်းမည့်သူမဟုတ်ဘဲ ကျွန်ုပ်တို့နှင့်ဆက်ဆံရာတွင်လည်း မှန်ကန်သည် (Psa 103:7-10)။ ဤသည်မှာ အခြားသူများနှင့် ကျွန်ုပ်တို့၏ဆက်ဆံရေးတွင် အတုယူရန် ကျွန်ုပ်တို့အတွက် ဘုန်းကြီးသောစံနမူနာဖြစ်သည်။ ယုံကြည်သူသည် ကရာနီတွင် ရွေးနုတ်ခံရသည်ကို သတိပြုပါ။ ခရစ်တော်၏အသွေးသည် မှုခင်းဆိုင်ရာတရားလွတ်ကင်းမှုကို ဆောင်ကျဉ်းပေးသည်။ ၎င်းသည် ကျွန်ုပ်တို့၏ ကောင်းမှုကုသိုလ်များကြောင့်မဟုတ်ဘဲ (အပြစ်သားများသည် သူ့ရှေ့၌ ညစ်ညမ်းသော အစုတ်များသာ

ဖြစ်သည်။ သို့သော် သူ၏အချုပ်အခြာအာဏာနှင့် ကရုဏာတော်ကြောင့်သာဖြစ်သည် (ဟေရှာယ ၆၄၊ ၆; တိ ၃:၅၊ ဖေက် ၂:၈-၉)။

**၂။ ခွင့်လွှတ်ခြင်းခံသူများအတွက် ထာဝရနေရာ**

Luke 23:43 ယေရှုကလည်း၊ ငါအမှန်အကန်ဆိုသည်ကား၊ ယနေ့ သင်သည် ငါနှင့်အတူ ပရဒိသုဘုံ၌ရှိရမည်ဟု မိန့်တော်မူ၏။ ဤသူခိုးသည် ထာဝရမီးလျှံမှ လွတ်မြောက်ပြီး ဝမ်းမြောက်ခြင်းနှင့် အမြင့်ဆုံးသောဘုရား မျက်မှောက်တော်၌ ထာဝစဉ် ရွေးနုတ်ခြင်းခံရသည်။ ဤသည်မှာ အပြစ်ရှိပြီး အပြစ်ရှိသောသူသည် သေခြင်းနှင့်ငရဲ၏အစွန်းတွင် အသက်ရှင်သောကယ်တင်ရှင်ထံမှ ကြားနိုင်သည့် အံ့ဩဖွယ် အကောင်း ဆုံးစကားဖြစ်သည်။ ဓမ္မသစ်ကျမ်းတွင် ကျွန်ုပ်တို့အတွက် မှတ်တမ်းတင်ထားသော ဤကဲ့သို့သော အဖြစ်အပျက် တစ်ခုရှိပါသည်။ ဒါကြောင့် မည်သူမျှမယူဆ နိုင်သော်လည်း၊ အသက်ဆုံးတိုင်အောင် ထာဝရထာဝရမျှော်လင့်ချက်ရှိကြောင်း ကျွန်ုပ်တို့သိနိုင်သည့်တစ်ခုရှိသည်။ ရှင်ယောဟန် ၁၄:၁-၆ တွင် တဖန်တုံယေရှုက၊ သင်တို့ စိတ်နှလုံး ပူပန်ခြင်းမရှိစေနှင့်။ ဘုရားသခင်ကို ယုံကြည်ကြလော့။ ငါ့ကိုလည်း ယုံကြည်ကြလော့။ ငါ့အဘ၏အိမ်တော်၌ နေစရာအခန်းများရှိ၏။ သို့မဟုတ်လျှင် မဟုတ်ကြောင်းကိုသင်တို့အား ငါ မပြောဘဲမနေ။ သင်တို့နေစရာအရပ်ကို ပြင်ဆင်ခြင်းငှါ ငါသွားရ၏။ ငါသည်သွား၍ သင်တို့ပြင်ဆင်စရာအရပ်ကိုပြင်ဆင်ပြီးမှ တဖန်လာပြန်၍၊ ငါရှိရာအရပ်၌ သင်တို့ရှိ စေခြင်းငှါ သင်တို့ကို ငါ့ထံသို့ သိမ်းဆည်းမည်။ ငါသည် အဘယ်အရပ်သို့သွားသည်ကို၎င်း၊ လမ်းခရီးကို၎င်း၊ သင်တို့သိကြ၏ဟုမိန့်တော်မူ၏။ သောမကလည်း၊ သခင်၊ ကိုယ်တော်သည် အဘယ်အရပ်သို့ သွားတော်မူသည်ကို အကျွန်ုပ်တို့ မသိ သည်ဖြစ်၍၊ လမ်းခရီးကိုအဘယ်သို့ သိနိုင်ပါမည်နည်းဟု လျှောက်လျှင်၊ ယေရှုက၊ ငါသည်လမ်းခရီးဖြစ်၏။ သမ္မာတရားကိုလည်းဖြစ်၏။ အသက်သည်လည်းဖြစ်၏။ ငါ့ကို အမှီ မပြုလျှင် အဘယ်သူမျှ ခမည်းတော်ထံသို့မရောက်ရ။ ဤယုံကြည်သူ သူခိုးသည် ထိုနေ့၌ပင် ပရဒိသုဘုံ၌ သူနှင့်အတူရှိလိမ့်မည် (လမ်းတစ်ဝက်တစ်ပျက်အိမ်ကဲ့သို့ပင်မဟုတ်၊ purgatory) သို့သော် နောင်တမရသော သူခိုးသည် ထာဝရတရားစီရင်ခြင်း၌ ပျက်စီးလိမ့်မည်။

**၃။ ကျွန်ုပ်တို့ချစ်ရသောသူများအတွက် ခရစ်တော်ကို ရိုသေလေးစားခြင်း**

John 19:27 က 'တပည့်တော်အားလည်း၊ သင်၏အမိကိုကြည့်ပါဟူ၍၎င်း မိန့်တော်မူ၏။ ထိုအခါမှစ၍ ထိုတပည့်တော် သည် မယ်တော်ကိုမိမိအိမ်၌ သိမ်းထား၏။ ဟုဆိုသည်။ ခရစ်တော်၏ ဝိညာဉ်တော်သည် အခြားသူများထံ အော်ဟစ်သောအခါတွင် စစ်မှန်သော စိုးရိမ်ပူပန်မှုရှိသည်။ တပည့်များနှင့် အစောပိုင်းအသင်းတော်များသည် အခြားသူများအတွက် ၎င်းတို့၏စိုးရိမ်မှုကို ပြသခဲ့ကြသည်။ လက်ဝါးကပ်တိုင်မှာ၊ မယ်တော်အတွက် သခင်ယေရှုရဲ့ စိုးရိမ်ပူပန်မှုက သူချစ်မြတ်နိုးပြီး သေဆုံးသွားတဲ့သူတွေအတွက်ပါ သူ့ရဲ့ဂုဏ်ကို ပုံသက်သေပြခဲ့သည်။ ယောဟန်သည်

အခြားသူတို့၏ယုံကြည်ခြင်းကြောင့် အသေသတ်ခံရမည့် နောက်ဆုံးတပည့်တော်ဖြစ်ပြီး သူသည်လည်း ဗျာဒိတ်ကျမ်းရေးသားမှုအတွက် အသက်ရှင်ကျန်ရစ်ခဲ့သည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏သခင်သည် မာရိအား အကြာဆုံးအသက်ရှင်စေမည့် စောင့်ရှောက်မှုကို သူ့အား ကတိပြုပါသည်။ ယင်းမှာ သူ၏မိခင် မာရိအား စိတ်ရင်းမှန်ဖြင့် ကြည်ညိုခြင်းဖြစ်သည်။ မယ်တော်အတွက် ယေရှု၏ဂရုစိုက်မှုသည် “မိသားစု” အတွက် ကိုယ်တော်၏စိုးရိမ်မှုကိုလည်း ပြသသည်။ သင့်မိခင် သို့မဟုတ် ဖခင် သို့မဟုတ် ညီအစ်မ၏ ကယ်တင်ခြင်းအတွက် သင်လည်း စိုးရိမ်ပူပန်နေပါသလား?။ သူတို့အတွက် ဆုတောင်းပြီး ဧဝံဂေလိတရားကို သူတို့လာနားထောင်ပြီး ဂရုစိုက်ခံရတာကို မြင်သလား?။ ကျွန်ုပ်တို့၏ ဆွေမျိုးများနှင့် မိတ်ဆွေများအတွက်လည်း ကျွန်ုပ်တို့၏ စစ်မှန်သော ချစ်ခြင်းမေတ္တာနှင့် ဂရုစိုက်မှုတို့ကို ပြသရန် အလားတူ အခြားသူများနှင့်လည်း သက်ဆိုင်ပါသည်။

**၄။ သုံးပါးတစ်ဆူ (Godhead) မှ မထင်မှတ်နိုင်သော ယာယီခွဲခွာမှု**

Matt 27:46 တွင်၊ ကိုးနာရီအချိန်ခန့်တွင် ယေရှုက၊ ဧလိ၊ ဧလိ၊ လာမရှာဗခသာနိဟူ၍ ကြီးသောအသံနှင့် ကြွေးကြော်တော်မူ၏။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော်၊ အကျွန်ုပ်ဘုရား၊ တက်ကြွခြင်းအတွက်၊ မေတ္တာရှိသော ကောင်းကင်ခမည်းတော်သည် ယေရှုကို ကျွန်ုပ်တို့၏အပြစ်များအတွက် သစ်ပင်ပေါ်တွင် သူ့ကိုယ်ခန္ဓာ၌ ထမ်းထားသောကြောင့် သားတော်ကို ကျောခိုင်းခဲ့သည်။ ဤနေရာတွင် ဘုရားသခင်၏ သန့်ရှင်းမှုနှင့် ကျွန်ုပ်တို့၏ အပြစ်များ၏ လေးလံမှုနှင့် အရှက်ကွဲခြင်း နှစ်ခုစလုံးကို ကျွန်ုပ်တို့ မြင်တွေ့ရသည်။ ဟေရှာယ 59:2 က 'သင်တို့၏ဒုစရိုက်မှုကား၊ သင်တို့၏ဘုရားသခင်နှင့် သင်တို့၏အပြစ်များကို ပိုင်းခြား၍ ကြားတော်မမူသောကြောင့်၊ သင်တို့၏အပြစ်တို့သည် မျက်နှာတော်ကို ကွယ်စေပြီဟု ဆို၏။ အပြစ်က ကွဲကွာစေသော အကျိုးရလဒ်ပေးသည်။ ဘုရားသခင်ရဲ့ ကောင်းချီး၊ တန်ခိုးနဲ့ ပျော်ရွှင်မှုတွေကနေ ကျွန်ုပ်တို့ ဝန်ခံပြီး နောင်တရဖို့ လိုပါသည်။ ၁ယော ၁:၉ က၊ 'ကိုယ်အပြစ်တို့ကို ဘော်ပြတောင်းပန်လျှင်၊ ငါတို့အပြစ်များကိုလွှတ်၍ ဒုစရိုက်ရှိသမျှနှင့် ကင်းစင်စေခြင်းငှါ ဘုရားသခင်သည် သစ္စာတရားနှင့်၎င်း၊ ဖြောင့်မတ်ခြင်းတရားနှင့်၎င်း ပြည့်စုံတော်မူ၏။' ဟုဆိုသည်။

**၅။ ခရစ်တော်၏လူသားဆန်မှုကို စစ်မှန်ကြောင်းသက်သေပြခဲ့သည်**

John 19:28 က ထိုနောက်မှ ကျမ်းစာပြည့်စုံစေခြင်းငှါ အမှုရှိသမျှကုန်စင်ပြီးသည်ကို သိတော်မူလျှင်၊ ရေငတ်သည်ဟု မိန့်တော်မူ၏။ လူသားအဖြစ်၊ ယေရှုသည် ကျွန်ုပ်တို့၏ဝေဒနာကို ခံပေးခဲ့သည်။ ဤအရာသည် သူ၏ လူသားဖြစ်မှုကို စစ်မှန်ကြောင်း သက်သေပြပြီး အနည်းဆုံးပြောရလျှင် ကျွန်ုပ်တို့၏သခင်သည် သင့်လျော်သော ခန္ဓာကိုယ်မရှိသော ဖန်နတ်တစ်လက်ဖြစ်ကြောင်း မှားယွင်းစွာစွပ်စွဲသော ဂျီဒီပီ (သို့မဟုတ် ယနေ့ အေးဂျင့်အသစ်) ကို ကောင်းမွန်သောတုံ့ပြန်မှုတစ်ခု ဖြစ်လာလိမ့်မည်။ သူသည် အလားတူ ဖျားနာမှုများရှိ၍ သွေးဆောင်ခံရသောကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့

နားလည်နိုင်သည် (ဟေဗြဲ ၄:၁၆)။ သူသည် ကျွန်ုပ်တို့၏အစေခံဖြစ်ပြီး ကျွန်ုပ်တို့၏ အပြစ်ကို ယူဆောင်သောသူဖြစ်ပြီး၊ သူ၏လူတို့၏အပြစ်များ (မသေ ၁:၂၁) သည် သူ့ကိုယ်သူ ခံယူထားသောသူဖြစ်သည်။ သေခြင်းဝေဒနာသည် သူ၏ခန္ဓာကိုယ်ကို ဆုပ်ကိုင်ထားသကဲ့သို့၊ ရေငတ်၍ အော်ဟစ်သောအခါ လက်ဝါးကပ်တိုင်၏ ဝေဒနာနှင့် ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်းကို ပြသခဲ့သည်။ သူ၏အပြစ်များကြောင့်မဟုတ်ပဲ၊ ကျွန်ုပ်တို့၏အပြစ်များကြောင့် သတိရပါ။ 2 Cor. 5:21 ဟုဆိုသည်ကား၊ အဘယ်ကြောင့်နည်းဟူမူကား၊ ဘုရားသခင် သည်အပြစ်နှင့် ကင်းစင်သောသူကို ငါတို့အတွက်ကြောင့် အပြစ်ရှိသောသူဖြစ်စေတော်မူ၏။ အကြောင်းမူကား၊ ငါတို့သည်ထိုသူအားဖြင့် ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ ဖြောင့်မတ်သောသူဖြစ်မည်အကြောင်းတည်း။

### ၆။ လုပ်ပြီးသော အမှု

John 19:30 က၊ 'ယေရှုသည် ပုံရည်ကိုခံပြီးမှ၊ အမှုပြီးပြီဟု မိန့်တော်မူလျက်၊ ခေါင်းတော်ကို ငိုက်ဆိုက်ညွတ်၍ အသက် တော်ကို စွန့်တော်မူ၏။' ဘာကိုဆိုလိုတာလဲ? ယေရှု ပြီးသွားပြီလား မဟုတ်ပါ။ အပြစ်၏တန်ခိုးကို ချိုးဖျက်ပြီး ချုပ်နှောင်ထားသူများကို လွတ်မြောက်စေသောကြောင့် သူသည် မပြီးဆုံးသေးပါ။ သုံးရက်မြောက်သောနေ့၌ အောင်ပွဲခံ၍ ထမြောက်ခြင်းအတွက် မပြီးဆုံးသေးပေ (မ ၂၈:၁-၁၀၊ ၁ကော ၁၅:၅၇)။ မပြီးသေးပါ။ ၎င်းသည် သူ၏ ရွေးနှုတ်ခြင်းအမှု ပြီးမြောက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပြီး၊ ခရစ်တော်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏ ကယ်တင်ခြင်းအတွက် မည်သည့်အရာမှ ထပ်ပေါင်း၍မရနိုင်သည့်အတွက် အရေးကြီးပါသည်။ အကျင့်စာရိတ္တ၊ အတွေးအခေါ်၊ ဒဏ်ခတ်ခြင်း သို့မဟုတ် ပေါ့ပေါ့ပါးပါး၊ သို့မဟုတ် ခရစ်တော်သည် ကျွန်ုပ်တို့အတွက် အားလုံးကို ကယ်တင်ရန် များစွာသော သူတော်စင်များထံ ဆုတောင်းခြင်း သို့မဟုတ် ထပ်ပေါင်းထည့်သင့်သည် မရှိပါ။ ဝမ်းသာပီတိဖြစ်ဖွယ်ကောင်းလှသည်။ နောက်ဆုံးတော့ ပြီးသွားပါပြီ။ ရွေးနှုတ်ခြင်းအမှုကို ခရစ်တော်က လုံးလုံးလျားလျား လုပ်ဆောင်ပြီး ကျွန်ုပ်တို့သည် မိမိကိုယ်ကို ကယ်တင်ရန် ဘာမှ မလုပ်နိုင်သောကြောင့်၊ ခရစ်တော်၏ ဝိညာဉ်တော်ကို အမိန့်တော်အတိုင်း တလိုတလား ချမထားပါက မည်သူမျှ မယူသွားနိုင်ကြောင်း သတိပြုပါ။ သူသည် အချုပ်အခြာ အာဏာပိုင်သူဖြစ်သောကြောင့် ဝိညာဉ်ကို စွန့်လွှတ်ခဲ့သည်။ John 4:34 က၊ ယေရှုက၊ ငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူသောသူ၏ အလိုတော်ကိုဆောင်ခြင်း၊ သူ၏အမှုတော်ကို ပြီးစီးခြင်း အမှုသည် ငါ့စားစရာဖြစ်၏။ ယေရှုသည် ကရာနီ၏ လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်တွင် ပြီးမြောက်ခဲ့သည်။

### ၇။ နောက်ဆုံးထုတ်ပြန်ချက်

Luke 23:46 တွင်၊ ယေရှုသည်လည်း ကြီးသောအသံနှင့် ကြွေးကြော်တော်မူပြီးလျှင်၊ အိုအဘ၊ အကျွန်ုပ်စိတ်ဝိညာဉ်ကို ကိုယ်တော်လက်၌ အကျွန်ုပ်အပ်ပါ၏ဟု မိန့်တော်မူလျက် အသက်ချုပ်တော်မူ၏။

ဟုဆို၏။ ကျွန်ုပ်တို့၏ကောင်းကင်ခမည်းတော်ထက် မိမိကိုယ်ကို ချီးမွမ်းခြင်းမှာ အဘယ်ကောင်းသနည်း။ ဤနေရာတွင် ယေရှု၏စကားများသည် ကျွန်ုပ်တို့အားလုံးအတွက် ပုံသက်သေဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်ထံ ကျွန်ုပ်တို့ကိုယ်ကို ပေးအပ်ခဲ့ပါသလား?။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင် ၏ ထာဝရ သားတော် နှင့် ကျွန်ုပ်တို့၏ ထာဝရ ကယ်တင်ခြင်း ကို မည်သူ ဖြစ်သည် ကို ယုံကြည် ကြ ပါသလား?။ ကျွန်ုပ်တို့၏ဝိညာဉ်များကို လုံးဝယုံကြည်စိတ်ချရသူတစ်ဦးထံ အပ်နှံရန် သို့မဟုတ် ပေးအပ်ရန် လိုအပ်ပါသည်။ (W.E. Vine ကိုကြည့်ပါ)။ ကိုယ်တော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်သော ကျေးဇူးတော် တစ်ပါးတည်း ယုံကြည်ခြင်းဖြင့် သူ၏လမ်း၊ ကားတိုင်၏လမ်းကို လိုက်ရမည်။ အခြားနည်းလမ်းဖြင့် မည်သူမျှ ကောင်းကင်ဘုံသို့သွားရန် မမျှော်လင့်နိုင်ပါ။ ကျွန်ုပ်တို့၏ နောက်ဆုံးထွက်သက်ကို ရှုရှိုက်သည့် တစ်နေ့တွင် ကျွန်ုပ်တို့အားလုံးသည် ကျွန်ုပ်တို့၏ ဝိညာဉ်ကို စွန့်လွှတ်ရမည်ဟူသော အသိတစ်ခုရှိသည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏အသက်တာသည် သူ၏လက်၌ရှိပြီး Psa 90:12 က 'ဖြောင့်မတ်သောသူသည် ခံရလိမ့်မည်။ ဟုဆိုသည်။ စွန့်ပစ်ပင်ကဲ့သို့ ပွင့်လန်း၍ လေဗန်၌ အာရပ်ပင်ကဲ့သို့ ပေါက်လိမ့်မည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် မိမိကိုယ်ကို ဘုရားသခင်ထံ အပ်နှံရန်၊ ကျွန်ုပ်တို့၏ ကိုယ်ပိုင်ဆန်သော လိုအင်ဆန္ဒများနှင့် ရည်မှန်းချက်များအတွက် သေဆုံးကာ၊ လက်ဝါးကပ်တိုင်ကို ထမ်းပြီး သူ့နောက်သို့ လိုက်ရန်လည်း လိုအပ်ပါသည်။ ခရစ်တော်၌ သာလွန်ကောင်းမွန်သောနိုင်ငံကို ရှာဖွေရန် ဤလောကီ မြေကြီးပေါ်တွင်မဟုတ်ဘဲ ခရစ်တော်၌ သာလွန်ကောင်းမွန်သောနိုင်ငံ ကိုရှာဖွေရန်အတွက် သင်၏အချိန်၊ အရည်အချင်းများနှင့် မြေကြီးဘဏ္ဍာများကို စွန့်လွှတ်လိုပါသလား?။ ဘုရားသခင်၏ အလိုတော်ဆောင်ရန် သင်ယနေအသားနားခံပြီးပြီလား?။ ဒီနေ့ လေးလေးနက်နက် စဉ်းစားကြည့်ပါ။

ဓမ္မဟောင်းသူတော်စင်များသည် ခရစ်တော်နှင့် ကရာနီ (ကားတိုင်)တို့ကို စောင့်မျှော်ကြသည်။ ယနေ့ သူတော်စင်များနှင့် အပြစ်သားများသည် ပြီးဆုံးသွားသော ထိုအမှုကို ပြန်ကြည့်နိုင်သည်။ သင်သည် အသစ်သောအသက်တာ၌ ခရစ်တော်နှင့်အတူနေထိုင်ရန် သင်၏အသက်တာဟောင်းမှ ထွက်သွားပြီလား?။

**နိဂုံး**

ဖေဖော်ဝါရီ ၅-၁၆ က 'ထိုကြောင့် ပညာမဲ့ကဲ့သို့မဟုတ်၊ ပညာရှိကဲ့သို့ စေ့စေ့မြေမြေကျင့်ဆောင်မည်အကြောင်း သတိပြုကြ လော့။ ယခု နေ့ရက်ကာလတို့သည် ဆိုးယုတ်သောကြောင့် ကာလအချိန်ကို ရွေးနှုတ်ကြလော့။ ဤအရာများသည် ကျွန်ုပ်တို့အတွက် အသေခံသော ကယ်တင်ရှင်၏ တည်မြဲသော နှုတ်ကပတ်တော်များ ဖြစ်ပြီး ၎င်းသည် ကျွန်ုပ်တို့၏ နှလုံးသားနှင့် စိတ်ထဲမှာ ထာဝရ မြဲနေမည်ဖြစ်သည်။ ပျောက်ဆုံးသွားသော လူသားများကို ကယ်တင်ရာတွင် ကျွန်ုပ်တို့၏ ကြီးမြတ်သောဘုရားသခင်၏ နှလုံးခုန်သံကို ပြသသည်။ စကားစုတစ်ခုစီသည် ယနေ့ ကျွန်ုပ်တို့အတွက် အဓိပ္ပာယ်နှင့် ဝိညာဉ်ရေးဆိုင်ရာ ရိုက်ခတ်မှုများရှိနေပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ ရွေးနှုတ်ရှင်နှင့် ကယ်တင်ရှင်သခင်ဘုရား၏ အသေခံခြင်းနှင့် ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းတို့ကို

အောက်မေ့ဂုဏ်ပြုသည့်အနေဖြင့် ဤမင်္ဂလာရှိသောရာသီအတွင်း ကျွန်ုပ်တို့၏ဆင်ခြင်တွေးခေါ်မှုနှင့် သုံးသပ်မှုတို့ဖြစ်ပါစေ။ ဓမ္မသီချင်းရေးဆရာကလည်း ကောင်းကောင်းပြောထားသည်-

'ဂေသရှေ့မန်ကို ငါ မေ့နိုင်မလား။ ဒါမှမဟုတ် အဲဒီမှာ မင်းရဲ့ ပဋိပက္ခဖြစ်တာ၊

မင်းရဲ့ ဝေဒနာနဲ့ သွေးထွက်သံယို ချွေးတွေ၊ မင်းကို မမှတ်မိဘူးလား။

ကိုယ်တော်နှင့် သင်၏ဝေဒနာရှိသမျှတို့ကို၎င်း၊

အကယ်စင်စစ်၊ အသက်ရှူနေစဉ်၊ သွေးခုန်နှုန်းသည် ကျန်နေသေးသည်၊ ကျွန်ုပ်သည် ကိုယ်တော်ကို သတိရနိုင်ပါမည်လား?။

**Rev. Dr Jack Sin**

Sovereign Hope Bible-Presbyterian Church

Singapore